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Desenvolupament de la sessió 
 

El president obre la sessió. 

A) Aprovació, si escau, de l’acta de la sessió anterior del dia 12 de març de 2013 

S’aprova l’acta de la sessió anterior.  

B) Part informativa: 

a) Despatx d’ofici 

1. Comunicació de les resolucions incloses en el despatx d’ofici 

El Consell se n’assabenta. 

b) Informes 

2. De la regidora del Districte sobre l’estat del Districte 

La regidora del Districte informa sobre les actuacions que han desenvolupat les 
diferents àrees de la manera següent: 

Àrea d’Urbanisme, Conservació del Patrimoni, Manteniment de la Via Pública, 
Mobilitat, Sostenibilitat i Seguretat 

Enumera les obres executades al districte, durant els dos mesos darrers, de la manera 
següent: 

- Carrer Penyal: informa que s’ha fet la pavimentació i l’enjardinament de la zona 
d’estada i jocs infantils, així com també la millora de les seves voreres i accessos. 
Assenyala que és una millora important i substancial que dignifica tot l’entorn de la 
Font d’en Fargues. 

- Plaça al voltant de la Font d’en Fargues: destaca que ja han iniciat la recuperació 
d’aquesta plaça, que havia estat tradicionalment un punt de trobada al voltant de la 
font. Fa saber també que s’ha fet la neteja del solar corresponent i que s’ha enderrocat 
el restaurant que estava fora de normativa. Assenyala, però, que han mantingut el 
quiosc modernista pel seu valor patrimonial. 

- Espai situat al carrer Granja Vella, conegut com «la Pista de la Clota»: remarca que 
aquesta obra és important no només pel que suposa d’arranjament i millora, sinó 
perquè alhora permet implementar la mesura de govern «Convivim esportivament» i 
«Eines per a la convivència», que és una iniciativa de caràcter social mitjançant 
l’esport. 

Detalla les obres en curs de la manera següent: 

- El Pla de manteniment, neteja i desbrossament dels solars municipals: informa que el 
govern del Districte ha signat un conveni amb la Fundació Privada TriniJove per inserir 
sociolaboralment els i les joves de la ciutat, que els permetrà, d’una banda, fer aquest 
manteniment i, de l’altra, generar llocs de treball i donar oportunitats a les persones 
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més vulnerables i que segurament, en aquest moment de crisi, ho estan passant més 
malament. 

- Reurbanització de la plaça Eivissa: fa saber que la redacció del projecte ja està 
acabada. Recorda que és un projecte de l’anterior mandat, fruit d’un procés 
participatiu, del qual ja s’ha fet el retorn per explicar com tiraran endavant aquestes 
obres. Anuncia que, si tot va segons les previsions, a finals d’aquest any ja podran 
posar en marxa les millores d’aquesta plaça, que no només se circumscriuen 
estrictament a l’àmbit de la plaça, sinó que són també de tot el seu entorn. 

- Millora dels interiors d’illa dels carrers Sidó i Lledoner, al bell mig del barri de Sant 
Genís: comunica que ja s’ha començat a explicar el projecte als veïns i veïnes. Explica 
que és un projecte que ha de dignificar aquests interiors i que es farà en diferents 
fases. Concreta que tenen la intenció de començar en aquest mandat la fase primera i 
principal, en la qual treballaran en l’accessibilitat i l’accés a aquests interiors, així com 
també en el seu arranjament i millora, ja que la prioritat era l’accessibilitat per poder 
així començar a generar espais de trobada i de jocs infantils per als veïns i veïnes de 
Sant Genís, que és realment un barri on fan falta inversions. 

- Ampliació biblioteca de Montbau: dóna a conèixer que començaran a explicar aquest 
projecte, que té una demanda important. En aquest sentit, anuncia que també 
ampliaran la Biblioteca Mercè Rodoreda del Guinardó, ja que té un alt grau de 
concurrència i d’utilització. 

Àrea de Cultura, Ciutadania, Emprenedoria i Promoció del Districte 

Exposa els projectes que estan fent de la manera següent: 

- Projecte «Horta-Guinardó, de cinema»: Explica que aquest projecte, elaborat a partir 
d’un estudi de la CETT, té l’objectiu d’oferir a directors, localitzadors i productors 
l’oportunitat que vinguin a rodar els seus metratges al Districte d’Horta-Guinardó, 
desenvolupant així un dels pilars fonamentals del Pla de promoció econòmica i cultural 
del Districte que era promocionar-lo i donar-lo a conèixer més. Informa que, a partir 
d’aquí, s’ha fet una estratègia amb la Film Comission, que és l’operador, tant de la 
Generalitat de Catalunya com de l’Ajuntament de Barcelona, que es dedica a atendre 
aquests tipus de professionals, als quals ofereixen una pàgina web en què es veuen 
amb detall les diferents localitzacions d’indrets del Districte, organitzats per barris, on 
poden rodar les seves pel·lícules. 

- Diada de Sant Jordi: destaca que és una festa que es va consolidant i que esperen 
que pugui esdevenir una tradició. Indica que enguany han participat més entitats que 
l’any passat, concretament 33, i que hi ha hagut la presència de llibreries del districte. 
Afegeix que han fet portes obertes de la seu del Districte, gràcies a la complicitat amb 
les persones del Pou, que han fet les explicacions històriques. Subratlla també la 
participació de l’Esbart Folklòric d’Horta, els gegants dels diferents barris i les escoles 
del Districte. Per acabar, fa un agraïment públic a totes les entitats que fan possible 
que es consolidi aquesta celebració. 

- El projecte «Clàssica d’Horta-Guinardó: els concerts de la Ciutat de l’Aigua». 
Remarca que és un projecte que es va consolidant. Anuncia que els concerts es faran 
del 16 de maig al 16 de juny i convida tots els presents a assistir-hi, ja que són 
concerts d’alt nivell i amb uns solistes de molta volada i qualitat. Comunica que la 
inauguració serà el 16 de maig, a les 7 de la tarda, a la seu del Districte. 
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- Festival Barcelona VisualSound: informa que enguany és el desè aniversari d’aquest 
festival i que faran la inauguració i la cloenda al districte. També els convida que 
consultin el programa a la pàgina web i que participin de les diferents activitats que s’hi 
proposen. 

- Festival Desplaça’t de la Casa Groga de Sant Genís. Convida també tots els presents 
al festival d’art al carrer, els dies 11 i 12 de maig.  

- Programa «El cel del Carmel»: fa saber que es durà a terme del 27 d’abril al 10 de 
maig i que és un cicle de formació del món del cinema, sobretot adreçat als més joves 
perquè coneguin les diferents professions i facin una aproximació bàsica a allò que els 
pot oferir el cinema com a sortida professional. 

Àrea de Coneixement, Infància, Adolescència, Joventut i Esports 

Enumera les actuacions en aquest àmbit de la manera següent: 

- Consell d’Educació del Districte d’Horta-Guinardó: comunica que el 29 d’abril es va 
constituir el nou Consell i que, per tant, ja estan en marxa les diferents reunions que li 
pertoquen. 

- Campanya d’activitats de vacances d’estiu per a nens i nenes: informa que el procés 
d’inscripció va començar el 13 d’abril. Dóna a conèixer que hi ha més activitats que 
l’any passat, concretament 71, adreçades a les famílies perquè els seus fills i filles a 
l’estiu, quan s’acabi el període escolar, puguin continuar la seva formació a través de 
les entitats que ofereixen aquestes activitats. Comunica que s’ha obert una línia 
d’ajudes per a les famílies que ho necessitin i que poden presentar les sol·licituds a 
l’Oficina d’Atenció al Ciutadà. 

- Projecte «Convivim esportivament» i «Eines per a la convivència»: destaca que 
aquest projecte pretén promoure la convivència, la cohesió social i la integració 
d’infants i d’adolescents mitjançant activitats esportives. Fa saber que s’ha impulsat 
una lliga de futbol sala, a la Clota, que ha comptat amb la participació del Centre Adsis 
del Carmel, del Centre Juvenil Martí-Codolar, del grup d’educadors de carrer que estan 
vinculats al Districte i també de l’Associació d’Amics de la Clota. Conclou remarcant 
que es tracta d’un espai municipal més al servei de les persones del Districte perquè 
tot funcioni millor i el jovent tingui també un futur d’esperança en la societat. 

- Projecte inclusiu «Esport per a tothom»: recorda que des de Recursos Pedagògics, 
conjuntament amb el Districte, cada any es tira endavant el projecte «A l’escola fem 
esport», que pretén fomentar l’activitat esportiva pel que suposa l’esport de saludable i 
també de valors, i subratlla que, sobretot, està enfocat a esports minoritaris que val la 
pena promocionar. Concreta que el que han fet ha estat desenvolupar, conjuntament 
amb els centres educatius especials del Districte, un programa específic per a nois i 
noies amb discapacitats. Anuncia que aquest any se centraran en el tenis. Conclou 
destacant que són moltes les escoles d’educació especial que hi participen i que 
s’aprofiten d’equipaments que, si no fos així, segurament no els podrien gaudir. 

Àrea de Comerç, Mercats i Relacions de Proximitat 

Detalla les actuacions en aquest àmbit de la manera següent: 

- Nova Associació de Comerciants a Sant Genís: destaca la constitució d’aquest nova 
associació, fruit també de la feina d’acompanyament que fan els tècnics i el govern del 
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Districte perquè els comerciants puguin tirar endavant, tinguin més força, puguin sortir-
se’n de la crisi i generin llocs de treball. 

Subratlla també, tot i que no l’organitza el Districte però li dóna suport, l’èxit que ha 
tingut l’activitat nocturna que va organitzar la Federació Comerç d’Horta i Mercat. En 
aquest sentit, manifesta que el govern del Districte està content perquè ha estat una 
experiència bona, i espera que altres mercats de la ciutat s’hi puguin sumar i que així, 
d’una manera positiva, es promocioni el comerç de proximitat. 

Àrea d’Igualtat d’Oportunitats i Qualitat de Vida  

Fa saber les actuacions dutes a terme en aquest àmbit de la manera següent: 

- Edició d’un llibre en la Diada de Sant Jordi: dóna a conèixer que, gràcies a l’impuls de 
l’Associació Nou Horitzó, s’ha editat un llibre que és fruit de la feina entre avis i àvies i 
determinades escoles on aquests avis expliquen contes que ells mateixos han escrit, 
mentre que els més petits els dibuixen. Remarca que aquest projecte és interessant, ja 
que promou les relacions intergeneracionals i també de respecte a la gent gran. 
Finalment, assenyala que el Districte s’hi suma perquè això sigui possible. 

- Novena Trobada de Corals de Gent Gran d’Horta-Guinardó: destaca que hi participen 
les sis corals vinculades als equipaments de gent gran del districte. 

Per acabar, detalla altres activitats interessants que s’han fet al districte com són: el 
Tercer Mercat i Fira Medieval de Sant Genís, impulsat per l’Associació de Veïns, que 
també es consolida i en el qual el Districte s’hi volca perquè sigui tot un èxit; el Tercer 
Festival Holi Barcelona, que ve de l’Índia i té molt impacte de color i és molt atractiu; el 
Concurs de Percussió de Barcelona, que és un dels més importants que està tenint 
lloc a la ciutat i que s’impulsa des d’un grup d’entitats del Guinardó, amb molta 
participació. 

Finalment, destaca que han començat ja les festes majors del districte, que en són 12 i 
que, com sempre, comencen per la del Guinardó, que durarà fins al 12 de maig, i a la 
qual també els convida a participar. 

El senyor Jordi Coronas i Martorell, del GMDUpB, es lamenta que en el tema del dèficit 
de places d’escola secundària al districte, es trobin en la mateixa situació de sempre 
de solucionar les situacions sobre la marxa i, en aquest sentit, espera que algun dia 
aprenguin a planificar les actuacions. Des d’aquest punt de vista, confia també que es 
trobi una solució satisfactòria per a la situació dels nens i nenes de l’escola Mare 
Nostrum que, en aquests moments, no poden continuar amb la seva línia educativa. 

Manifesta que pensava que, després de dos anys de començar mandat, el govern 
municipal faria balanç, però, tot seguit, va pensar que, en realitat, deu ser difícil fer 
balanç quan estàs al govern i has fet poca cosa. Recorda que, a l’octubre del 2010, 
l’alcalde Trias va presentar una campanya amb un despertador a les mans per cridar 
la ciutadania perquè entre tots despertessin Barcelona, i en aquest sentit, creu que la 
ciutadania ja s’ha despertat, però que la ciutat encara està adormida. Opina que es 
troben en un moment paradoxal en què el país té un rumb clar fixat, però que està 
ofegat econòmicament per l’Estat espanyol, mentre que la capital, que és solvent, no 
sap cap on va. Des d’aquesta perspectiva, pensen que la solució passa per posar la 
capital al servei del país i creuen que per fer-ho, no es pot donar la clau de la caixa al 
PPC. Opinen que, en aquests moments decisius per a la història del país, la capital no 
està tenint el paper de protagonisme i lideratge que li correspon i, per tant, consideren 
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que Barcelona necessita un projecte polític engrescador. Recorda, per tant, que el 
lideratge no es proclama, sinó que s’exerceix dia a dia. 

Retreu a la regidora que ha passat de l’immobilisme del començament a anar a toc de 
xiulet, intentant resoldre allò que esdevé conflicte en la ciutadania. Assenyala que la 
plaça Sanllehy és el darrer exemple d’èxit de la reivindicació veïnal i manifesta que els 
agradaria que s’apliqués aquesta mateixa fórmula als barris de muntanya, que s’han 
quedat sense servei de bus els festius, i també als veïns i veïnes de la Clota que 
pateixen les obres mentre que es ressol la seva afectació, i als veïns i veïnes del 
Carmel i dels Tres Turons que esperen solucions per desencallar definitivament els 
respectius plans urbanístics. 

Pel que fa a la participació, pensen que és la gran assignatura pendent que té el 
govern del Districte, ja que els òrgans de participació no es plantegen com el que han 
de ser, és a dir, com a una autèntica fàbrica d’idees.  

Respecte a la situació social, considera que el pitjor ho tenen a peu de carrer, ja que la 
situació de la ciutadania està arribant a uns extrems demolidors, com ho demostren les 
situacions següents: les més de 900.000 persones aturades a Catalunya; les 200.000 
famílies en què cap dels seus membres ni treballa ni cobra; el més del 50% d’atur 
juvenil; les persones que perden casa seva perquè no poden pagar la hipoteca i 
algunes de les quals, víctimes de la desesperació, arriben a treure’s la vida. En aquest 
sentit, afirma que sent vergonya quan algú que es dedica a la política diu que les 
persones que defensen els més febles són nazis o terroristes, o quan diu que hi ha 
moltes persones que no mengen res per complir els pagaments de la hipoteca i se 
sent orgullós de dir-ho. Considera que aquestes sentències no s’haurien de permetre 
en cap àmbit, ni a en l’àmbit de districte ni en l’estatal. 

Afegeix que hi ha una autèntica crisi social, amb un índex de pobresa infantil que creix 
i que s’evidencia ja a les escoles, amb moltes persones que han d’anar als Serveis 
Socials perquè ja no poden sortir-se’n totes soles i moltes d’altres que no hi acudeixen 
per por que els treguin els seu fills, amb l’agreujant que els ajuts a les persones més 
febles van desapareixent, com passa amb la partida de la Llei de la dependència, que 
el Govern de l’Estat espanyol retallarà en més de 1.100 milions d’euros. 

Opinen que tenen molts deures per endavant i que és responsabilitat de tots i totes els 
que es dediquen a la política arreglar aquestes situacions. Comenta que se suposa 
que van fer el pas de dedicar-se a la política perquè creien que aquest és el millor 
instrument per millorar la vida de les persones i opina que, al final, solucionar els 
problemes de les persones pot ser tan simple com una qüestió de voluntat. Conclou 
demanant al govern de la ciutat que tingui aquesta voluntat per als dos anys que 
queden de mandat i també que tinguin cura de les persones des de les coses més 
petites a les que són més rellevants. 

La senyora Anna Mir i Acebrón, del GMDICV-EUiA, s’exclama que han passat ja dos 
anys de mandat i el balanç del govern del Districte és francament poc lluït, ja que la 
majoria dels reptes que es plantejaven per als propers anys continuen pendents, i en 
alguns aspectes, com és el de la participació ciutadana, en lloc de millorar, han perdut. 
Retreu a la regidora que, en el seu informe, els presenti projectes, però poques 
realitats.  

Considera que no s’ha avançat significativament en accessibilitat en cap dels barris del 
districte, sinó, més aviat al contrari, i en posa com a exemple que amb la pèrdua del 
servei d’autobús de barri els diumenges i festius, avui per a la gent gran o amb 
dificultats de mobilitat és més difícil i força més car desplaçar-se pels barris. S’exclama 
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també que les famílies afectades del Carmel, els Tres Turons i la Clota continuen 
sense rebre cap resposta per part del govern del Districte i sense tenir una solució per 
a la seva situació. Fa saber que, a la Clota, la regidora es va comprometre, no fa 
massa dies, a actuar de manera immediata per resoldre les dificultats dels afectats de 
la riera de Can Marcel·lí, i es queixa que encara esperen que algú hi vagi. 

Li recrimina que grans projectes que havien de ser un pol d’atracció econòmica per als 
barris de l’entorn, com l’illa d’equipaments del Mercat del Guinardó o el projecte de la 
Llosa de la Vall d’Hebron, continuen encallats o amb les obres pràcticament aturades. 
Afegeix que tampoc no tindran línia 9 del metro, i que alguns dels accessos de la línia 
5, com el de l’estació d’Arenys a la Teixonera, continuen pendents d’acabar i estan 
plens de tanques i causen greus problemes d’accessibilitat, a més del greuge que 
suposa per al veïnat i el comerç de la plaça Sanllehy l’aturada de la línia 9 i l’actual 
situació en què es troba aquesta plaça.  

Critica que no s’ha avançat en la recuperació de les masies que són patrimoni i un 
veritable tresor del Districte d’Horta-Guinardó. Concreta que la de Can Fargues 
continua tancada al veïnat, el qual ha lluitat molts anys per a la seva recuperació i que 
ara veu que, tot i ser pública, continua tancada; respecte a la de la Torre Garcini, 
continua sense haver-hi una solució per fer-la d’ús públic i obrir-la per al barri del 
Guinardó, i avui sembla que, tal com es plantegen les negociacions amb la propietat, 
pot suposar una renúncia imperdonable de la torre i dels jardins com a equipament 
públic i obert al barri; i, finalment, pel que fa al mas Ravetllat-Pla, diu que la seva 
recuperació continua sent una incògnita. 

Remarca negativament que el govern del Districte incompleix compromisos històrics 
com l’agermanament d’Horta-Guinardó amb el poble sahrauí. Fa saber que les entitats 
que treballen en aquest agermanament continuen esperant, des del 7 de gener, que 
els donin una resposta de si tira endavant el conveni o no i de si tindran pressupost per 
dur a terme els projectes que fins ara realitzaven amb nens i nenes. També valora 
negativament que el govern del Districte plantegi una possible cessió del Palau del 
Marquès d’Alfarràs al Laberint d’Horta per instal·lar-hi la Casa del Marroc. 

Pel que fa als espais de participació del Districte, reprova que, lluny de potenciar-los, 
s’estan convertint en espais purament informatius sense possibilitat de debat ni de cap 
participació real, cosa que es reflecteix no sols en una baixa implicació de la ciutadania 
en aquests espais, sinó també en la proliferació de plataformes, de moviments i 
mobilitzacions veïnals per fer sentir la seva veu al carrer, ja que el que no 
aconsegueixen en els espais de debat i de participació, ho han de reivindicar al carrer. 

Posa com a exemples d’això: les manifestacions per la plaça Sanllehy; els talls de la 
Ronda que han fet els veïns de Sant Genís per recuperar el servei d’autobús 185 els 
diumenges; la plataforma «Salvem el Matas» per denunciar i fer aturar l’intent de 
privatització d’un equipament sense cap debat ni consulta amb les entitats del barri 
que fan ús del Centre Cívic Matas i Ramis; la plataforma «Salvem Torre Garcini» per 
evitar que aquesta masia acabi destruïda; així com també propostes de resolucions 
unitàries, que entitats del Guinardó han traslladat als grups polítics perquè es posin 
d’acord amb la Generalitat de Catalunya i tirin endavant l’illa UA3 del Guinardó, i en 
aquest sentit, retreu al govern municipal que l’acord que ha fet ara amb el PPC no 
garanteix ni l’acabament dels equipaments ni la seva posada en marxa.  

Conclou dient que el balanç es pot millorar, i esperen que millori, o hauria de millorar 
moltíssim. Afirma que, en aquests dos anys que queda de legislatura, o comencen a 
fer moltíssima feina ja, o el balanç d’aquest mandat no podran dir que sigui gens 
positiu. 
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El senyor Manuel Conde i García, del GMDPPC, saluda al president, als consellers i 
conselleres i als veïns i veïnes que assisteixen a aquest Plenari, dels quals comenta 
que són pocs.  

Posa de manifest que passen els dies i els mesos i que el govern del Districte té cada 
dia més problemes, a causa d’una manca de diàleg i d’acostament als veïns i veïns del 
districte, i en posa alguns exemples com ara: la plaça Sanllehy, el Centre Cívic Matas i 
Ramis, la nova xarxa d’autobusos H6 i la supressió de les parades essencials per a la 
mobilitat dels veïns i veïnes, la supressió del 114 i del 112 els diumenges i els festius, 
els jardins Prínceps de Girona i la Torre Garcini, entre d’altres.  

Reitera la queixa que no es reben les actes de la Comissió d’Urbanisme. Comenta que 
a la Comissió d’Urbanisme del 22 d’abril, el senyor Puelles va posar èmfasi que a la 
major brevetat els remetria l’acta i s’exclama que, a dia d’avui, encara no l’han rebuda 
per poder analitzar les dades que amb tanta celeritat se’ls informa. Consideren que la 
manca de transparència en aquests temes és una falta de respecte als grups polítics, i 
especialment al del PPC, a les associacions i a les entitats, i exigeix que, d’una vegada 
per totes, es dugui a terme la tramesa de les actes. 

Recorda a la regidora que l’externalització significa el lliurament de certes activitats 
pròpies a empreses especialitzades per reduir costos, i afirma que és el que el govern 
del Districte pretén fer en el Centre Cívic Matas i Ramis, és a dir, una gestió privada 
d’aquest centre. Denuncia que la comunicació es fa amb una manca total de diàleg i 
sense un procés participatiu ni informatiu.  

Fa avinent que el seu grup va assistir a la Comissió de Seguiment del 26 d’abril, que 
era una reunió fonamental pel que fa al tema de l’externalització, i retreu a la regidora 
que no va assistir-hi. Diu que tant els veïns i veïnes com els usuaris i usuàries d’Horta 
van expressar la seva disconformitat en la manera en què es va fer la comunicació, ja 
que va ser un procés de concurs, notificat en el Butlletí Oficial de la Província, el dia 25 
de març, sense que ni els usuaris i usuàries ni els veïns i veïnes tinguessin 
coneixement d’aquesta notificació.  

Consideren que el govern del Districte, o la regidora mateix, haurien d’haver informat 
d’aquest concurs a aquests col·lectius, ja que la ciutadania, en general, no té un accés 
normal al BOP, amb la qual cosa van conèixer la notícia per sorpresa. Pensen que, 
primer, s’ha d’informar i, després, si cal, s’inicia el procés de concurs. Afegeix que el 
mateix va passar en el Consell del Centre Cívic, del 29 de novembre de 2012, que va 
provocar que es paralitzés tot el procés i que s’hagués de començar de zero. 

Tot seguit, felicita l’Associació de Veïns i l’Associació de Comerciants pel treball que 
han fet per recuperar la plaça Sanllehy. Recorda que en el Plenari del mes de març del 
2013, el seu grup ja va presentar una proposta per al desmuntatge de la grua, el mur i 
la recuperació de la plaça, i que també en la Comissió d’Urbanisme de la Casa Gran 
van presentar una proposta votada a favor de tots els grups, a excepció d’UpB, que es 
va abstenir, cosa que diu que no van entendre, ja que en un lloc voten una cosa i en 
l’altre s’abstenen. Agraeix les felicitacions per part de l’Associació de Comerciants a la 
proposta que van fer sobre la plaça Sanllehy.  

D’altra banda, constata que al Districte encara queda un pou, obert a la cruïlla entre el 
carrer Sant Quintí i la ronda del Guinardó, que està ocasionant molèsties als veïns i 
veïnes i als usuaris i usuàries de l’Hospital de Sant Pau, i reclamen a la regidora que 
intervingui per solucionar aquest problema. 
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En relació amb el Palau del Marquès d’Alfarràs al Laberint d’Horta, recorda que en 
anteriors plenaris van arribar a un acord pel qual es farien actuacions per rehabilitar-lo, 
però constata que actualment està en un estat de deixadesa total. Fa saber que, en la 
passada Comissió Consultiva del 22 d’abril de 2013, van preguntar al senyor Puelles si 
en aquest edifici s’instal·larà l’ambaixada del Govern del Marroc, a la qual cosa els va 
contestar que estaven parlant amb diferents entitats, a part de amb aquest Govern. 
Afegeix, però, que el mateix dia va sortir una notícia en el periòdic 20minuts que la 
Casa de Rússia s’ubicaria en aquest Palau i que obriria les portes en una setmana. 
Davant aquestes informacions no coincidents, vol saber la situació actual d’aquest 
edifici, si són certes o no les informacions anteriors, i el perquè no s’ha comunicat tot 
això. 

Quant a la programació del projecte d’actuació per regular els accessos al parc Güell, 
que començarà a regir a partir del mes d’octubre, el seu grup considera injust el límit 
perimetral d’accés gratuït, ja que es deixa al marge de lliure accés alguns barris com el 
Guinardó i Baix Guinardó, que es troben propers al parc. Pregunta que, si el parc Güell 
té un horari d’hivern i d’estiu, per què no es trasllada el mateix horari al parc de les 
Aigües, cosa que el seu grup ha reclamat moltes vegades i que s’ha estat aprovat per 
tots en diferents plenaris.  

Posa de manifest que continua existint una gran preocupació per la supressió dels 
autobusos 112 i 114, així com amb la xarxa ortogonal pel que fa a la limitació de 
parades en el recorregut adjacent en substitució del bus 74, que juntament amb 
l’eliminació del bus 31, ha deixat el barri de Can Baró en una situació precària per a la 
mobilitat dels seus veïns i veïnes. En aquest sentit, sol·licita que ampliïn l’horari dels 
busos 114 i 112, i pregunta si es restablirà el 112 els dies festius al barri de Sant 
Genís. 

El senyor Joan Martínez i Vendrell, del GMDPSC, manifesta que té la sensació que els 
problemes es repeteixen plenari rere plenari, mentre que el govern del Districte no fa 
res més que dir que ho estudiaran o que ho estan estudiant i que ja veuran.  

Admet que el pacte entre CiU i el PPC permetrà que algunes actuacions previstes 
puguin tirar endavant i es vagin fent, però afirma que també comporta, entre altres 
coses, que la majoria dels barris que més ho necessiten continuïn apartats de les 
prioritats municipals, com és el cas de Nou Barris, així com també que es trenquin 
polítiques estratègiques i que es concentrin inversions a la Diagonal, al passeig de 
Gràcia, a la rambla Catalunya i a l’avinguda General Mitre, la qual cosa provoca que hi 
hagi dos tipus de barris i dos tipus de ciutadans, els rics i els pobres. Consideren que 
aquesta no és la millor manera de tirar endavant la ciutat i esperen que, d’alguna 
manera, s’aconsegueixi una distribució en què els diners es dediquin als llocs on fan 
més falta. 

Pregunta els motius pels quals, tot i que s’ha mantingut la Trobada de Corals de Gent 
Gran del Districte, s’ha suprimit la celebració de la «Primavera de la gent gran», que 
diu que enguany hauria complert la seva dotzena edició i que any rere any havia anat 
creixent amb el suport de tots els casals i entitats que formaven part del desaparegut 
Consell de la Gent Gran d’aquest Districte, i que, a més, comptava amb una nombrosa 
assistència i, sobretot, participació.  

Posa de manifest la preocupació de les AMPA, d’una banda, pels alumnes que es 
quedaran sense plaça als instituts que tenien adscrits i que, per tant, hauran de fer el 
curs 2013-2014 a un institut d’un altre districte, trencant així la fórmula d’escola de 
continuïtat, i, de l’altra, per la manca de diàleg per tractar de solucionar de manera 
adequada aquests problemes. Pensa que s’ha d’actuar immediatament per solucionar 
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el problema a aquestes famílies i alhora també preveure que aquest problema no 
s’agreugi ja que, de no fer-hi alguna acció, la quantitat d’alumnes sense escola o 
sense institut anirà creixent.  

Denuncia com s’ha gestionat el procés del possible canvi de direcció al Centre Matas i 
Ramis, ja que no han tingut en compte informar sobre aquest punt ni a les entitats 
usuàries del Centre ni al Consell d’equipament, que té com a finalitat fer el seguiment 
de totes les accions que afecten aquest Centre. En aquest sentit, considera que el que 
van acordar a la reunió d’ahir amb la plataforma constituïda per seguir aquest tema i 
que denunciava aquesta mala manera de fer, s’hauria pogut acordar perfectament a la 
Comissió de Seguiment del 26 d’abril de 2013, que tenia només aquest punt a l’ordre 
del dia i a la qual incomprensiblement la regidora, que tenia la resposta política del 
problema, no hi va assistir. Celebren que temporalment s’hagi aturat el procés i 
esperen que entre tots arribin a consensuar la millor solució. 

La regidora respon al senyor Martínez que, a dia d’avui, el procés de preinscripció 
escolar encara no està tancat del tot, cosa que significa que les famílies encara no 
saben exactament com acabarà la seva inscripció, com passa sempre en el procés 
normal. Fa saber, però, que els indicis són que enguany les inscripcions aniran molt 
bé, fins i tot, millor que altres anys, perquè el tant per cent de primeres i segones 
opcions concedides és molt més elevat. Afirma que, com que cada any la inscripció 
genera inseguretat i inquietud a les famílies, ja que prioritzen uns centres en detriment 
d’altres. Aquest any el que han fet és mantenir una interlocució oberta amb tots els 
grups de l’oposició per anar explicant com anava el procés i, per tant, que els grups 
municipals han tingut tota la informació possible com també l’han tinguda els centres 
que s’han adreçat al Districte per conèixer l’estat de la seves preinscripcions.  

Creu que el resultat final serà molt positiu, cosa que no vol dir, però, que hi hagi 
situacions que no són tan òptimes com esperaven les famílies, com és, per exemple, 
el cas que s’ha plantejat avui aquí, ja que hi ha uns centres que tenen més demandes 
que uns altres i, per tant, si hi ha moltes demandes en un centre, és difícil poder donar-
hi resposta a totes. Remarca que el fet important és que no hi haurà cap jove que es 
quedi sense centre educatiu, sobretot, de secundària, per poder cursar el que li toca. 
Conclou recordant que ni el procés d’inscripció ni d’assignació no és competència del 
govern del Districte i remarca que, malgrat això, el govern es preocupa per l’estat dels 
centres i afirma que continuaran treballant per poder donar resposta a les famílies. 

Pel que fa al que deia el senyor Martínez de la gent gran, contesta que és la primera 
notícia que en té. Assegura que ara, més que mai, el govern del Districte fa una 
aposta, conjuntament amb la comissionada de Gent Gran, per l’envelliment actiu. 
Concreta que hi ha un grup de treball estable amb tots els representants dels casals 
de la gent gran del districte i afirma que, per tant, es van fent moltíssimes activitats 
enfocades a aquest col·lectiu. 

Tot seguit, fa una valoració positiva respecte a les inversions destinades al Districte 
d’Horta-Guinardó, ja que és un dels districtes de la ciutat que rebrà més diners, fins i 
tot alguns més dels previstos. En aquest sentit, diu que estan molt contents, ja que 
podran donar sortida a tots els projectes, dels quals han anat parlant durant els darrers 
mesos. Puntualitza que no estan estudiant res, sinó que estan resolent i posant en 
marxa totes les peces perquè es puguin fer visibles aquests projectes i perquè el full 
de ruta, que es van marcar al principi del mandat, pugui tirar endavant. 

Respon al senyor Conde que tots els veïns i veïnes de la ciutat podran entrar 
gratuïtament al parc Güell i, per tant, també els del Guinardó i del Baix Guinardó. Pel 
que fa al Palau del Marquès d’Alfarràs, afirma que és una preocupació per al govern 
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del Districte i es lamenta que aquest edifici estigui en aquest estat de deixadesa. Fa 
avinent que la seva rehabilitació no és fàcil, perquè costa al voltant de deu milions 
d’euros. Informa que des del govern del Districte i, sobretot, des del Servei de 
Patrimoni de l’Ajuntament de Barcelona, s’està intentant trobar alguna sortida i afegeix 
que atenen totes les persones, tant si són privats o institucions privades, que vulguin 
fer ús de l’edifici i estudien cada cas. Fa saber que la Casa de Rússia actualment està 
ubicada a Ciutat Vella i que, per tant, ja no hi estan interessats, mentre que el Govern 
del Marroc s’ha interessat i estan estudiant totes les opcions i possibilitats. 

Amb relació a les actes, lamenta que no hagin estat prou àgils en la seva tramesa i 
assegura que ho tindran en compte, tot i que diu que la Comissió d’Urbanisme ha estat 
molt recent. Reitera, però, que miraran que la puguin tenir amb més antelació.  

Respecte al Centre Matas i Ramis, informa que s’ha seguit un procediment, que és 
ordinari a tota la ciutat i a tots els barris del districte, per implementar el mateix model 
de gestió dels centres cívics de la ciutat. Afirma que continua defensant que els 
centres cívics siguin de màxima qualitat i que, a més, responguin a les necessitats del 
barri on estan. Des d’aquesta perspectiva, assegura que s’han basat en aquests 
paràmetres per fer la gestió del Centre Matas i Ramis, ara que ja tocava perquè 
s’havia esgotat el concurs administratiu. Fa saber que, a partir del moment en què els 
veïns i veïnes es van assabentar de la notícia del nou concurs, en el qual s’inclouen 
algunes places més en l’externalització, el govern del Districte va atendre les peticions 
d’aquests veïns, i afegeix que ja han fet algunes reunions i que ara prendran una 
decisió, que esperen que sigui satisfactòria per a tothom. 

Destaca que aquesta setmana han sortit les primeres xifres de valoració de la xarxa 
ortogonal d’autobusos i que el 84% dels usuaris i usuàries en fan una valoració molt 
positiva, cosa que no vol dir, però, que en el Districte d’Horta-Guinardó no es generin 
problemes, a causa de la seva orografia i idiosincràsia, però indica que ja les han 
començat a corregir com, per exemple, amb el bus 112 a Sant Genís i assegura que 
ho continuaran fent amb la resta de busos de barri. 

Respon al senyor Coronas que no hi ha cap alumne que s’hagi quedat sense plaça, tot 
i que encara han de veure les xifres definitives, però anuncia que seran que les 
primeres i segones opcions són les que han tirat endavant.  

Respecte al comentari del senyor Coronas sobre la capitalitat de Barcelona i la manca 
de lideratge del govern municipal actual, li replica que és tot al contrari, ja que al 
capdavant de la ciutat està l’alcalde Trias, que precisament el que ha demostrat és 
lideratge en aquests moments en què la ciutadania de Barcelona ho està passant molt 
malament. Afirma que el govern municipal atén tots els casos que són de gravetat des 
d’un punt de vista social i, en aquest sentit, destaca que els pressupostos de 
l’Ajuntament de Barcelona han incrementat, en una quantitat molt important, totes les 
partides enfocades al servei i a l’atenció a les persones, cosa que diu que significa que 
hi ha una aposta clara d’una administració per ajudar les persones que ho estan 
passant malament, així com la d’exercir de capital. Afegeix que han demostrat que 
l’alcalde i el govern municipal estan al costat de les institucions i del Govern del país, 
el qual ha de prendre unes decisions importants en els propers mesos i anys. En 
aquest sentit, manifesta que sempre els hi trobaran, amb lleialtat institucional, tenint en 
compte també el que els correspon i els compet, així com les necessitats de la ciutat. 

Afirma que el govern del Districte, des de les seves competències dins el funcionament 
de la ciutat, aporta el seu el gra de sorra respecte a la crisi i als aturats, sobretot 
donant suport a l’activitat econòmica més important que hi ha al districte, que és la del 
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comerç, per la qual cosa fa saber que ja han iniciat un conjunt de passes en aquest 
sentit i que ara han de veure com això pot començar a donar-hi resultats. 

Contesta a la senyora Mir que el govern del Districte fa moltes reunions amb els veïns i 
veïnes. Dóna a conèixer que les dinàmiques de treball en cada projecte, sobretot els 
projectes que són d’inversions i que acaben afectant el dia a dia de les persones, són 
fer reunions amb les entitats de barri i, a més, convocar tot el veïnat afectat per parlar 
sobre el projecte. Assegura que no es pren cap decisió sense haver-ho comentat 
abans, i en posa com a exemples els projectes de la plaça Raimon Casellas, de les 
placetes de Montbau i de l’interior de les illes Sidó i Lledoner, entre d’altres.  

En relació amb el conveni amb Sàhara Horta, afirma que tenen resposta, que hi han 
parlat i que estan a l’espera del resultat de les subvencions per saber com queden els 
imports i, a partir d’aquí, veure com ajuden i tiren endavant aquesta entitat que 
treballa, sobretot, per als nens i nenes del Sàhara. 

Li replica que el govern del Districte està fent moltes actuacions i que tots els projectes 
que la senyora Mir ha esmentat van endavant. Concreta que la plaça Sanllehy tirarà 
endavant, fruit d’una feina que s’ha fet des de l’associacionisme, però també gràcies 
als molts mesos de feina del govern del Districte amb la Generalitat de Catalunya 
perquè compleixi amb el que li pertoca; que el Mas Ravetllat avui no pot estar resolt, ja 
que està en procés judicial; que a la Masia de Can Fargues, primer, s’ha de fer un 
projecte de rehabilitació perquè quan entrin els veïns i veïnes no se’ls caigui al cap una 
biga i, per tant, estan elaborant aquest projecte per poder obrir la masia i també els 
jardins; i finalment, per acabar, que estan treballant perquè la Masia Torre Garcini no 
s’enderroqui i en un futur pugui ser del barri, tot i que li retreu que quan ella va entrar 
com a regidora al Districte hi havia una llicència d’enderroc i, per tant, que ara la 
senyora Mir li exigeixi la Torre Garcini, li sembla una mica cínic.  

El senyor Coronas manifesta que estaran sempre en contra que l’edifici del Palau del 
Marquès d’Alfarràs passi a mans del Govern del Marroc, ja que és un govern que no 
respecta els drets humans ni els del poble sahrauí ni els del poble amazic.  

Pel que fa al tema del Centre Cívic Matas i Ramis, consideren que el procés no ha 
estat correcte, ja que, tot i que el reglament ho permet, també l’externalització pot ser a 
través de la gestió cívica. Recorda que el seu grup ja va presentar, a la Comissió de 
Presidència, una proposició d’acord, que es va aprovar, perquè s’iniciés l’elaboració 
d’un marc normatiu que regulés i promogués la gestió cívica o ciutadana 
d’equipaments i serveis municipals amb la col·laboració de les entitats que ho 
desitgessin; i afirma que justament a Horta hi ha un munt d’entitats que ho desitgen 
com així els ho han manifestat. 

Pel que fa al tema de l’atenció ciutadana, afirma que no els fa cap retret quant a l’acció 
social a les primeres necessitats, però comenta que la situació està arribant a un nivell 
en què no podran arribar-hi a tot arreu, ja que, malgrat s’hagin incrementat les partides 
pressupostàries, mai no és suficient. Per tant, opinen que han de començar a atacar el 
problema d’arrel i considera que, tot i que no és responsabilitat d’un govern del 
Districte, és una responsabilitat col·lectiva de totes les persones que es dediquen a la 
política 

Respecte al retret que li fa el senyor Conde que en un lloc han votat una cosa i en un 
altre s’han abstingut, fa saber que el seu grup va demanar una transacció al PPC i que 
aquest grup es va negar a acceptar-la i que per això es van abstenir. Amb tot, li replica 
que el grup del PPC fa trampa, ja que el que no es pot fer és demanar inversions a la 
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ciutat de la manera que ho fan i, després, que el Govern de l’Estat espanyol degui més 
de 580 milions d’euros que han d’anar a parar a transport públic. 

Per acabar, diu a la regidora que entén que es deu sentir molt malament tenint una 
estelada al despatx i arribant a acords amb el PPC a Barcelona, que després fan que, 
com va passar en el pressupost de l’any passat, sobrin 60 milions d’euros que haurien 
d’estar on a la ciutadania els fa més falta. S’exclama que el govern municipal fa acords 
amb un grup polític que l’únic que vol és restringir al màxim que aquests diners arribin 
on han d’arribar, que és a la ciutadania. 

La senyora Mir replica a la regidora que, en el mandat passat, només hi havia una 
negociació oberta amb la propietat de la Masia Torre Garcini per fer una permuta i que, 
d’entrada, semblava que estava bastant encarrilada, i puntualitza que tant els jardins 
com l’equipament havien de ser públics i per al barri. Pel que fa a la Masia de Can 
Fargues, reitera que el que volen és que hi facin alguna actuació per evitar una 
possible reversió per part de la propietat i demana que hi fixi’n una data. Manifesta que 
el seu grup vol salvar el patrimoni, però no cedint l’espai a un govern repressor que no 
respecta els drets humans del poble sahrauí i, sobretot, pel fet que històricament 
aquest Districte ha tingut un vincle especial amb aquest poble i, per tant, estan en 
contra que se cedeixi el Palau del Marquès d’Alfarràs per instal·lar la Casa del Marroc. 

Vol saber la solució que donen al problema de l’educació secundària. Es congratula i 
agraeix que enguany la gestió de les preinscripcions s’hagi fet diferent, tal com els 
grups polítics van demanar per poder tractar el tema de les preinscripcions amb 
antelació. Recorda que en el Pla Teixonera 2 es preveia la creació d’un nou 
equipament de secundària i pregunta si el govern del Districte té previst tirar endavant 
aquest equipament, o si té una altra solució.  

Per acabar, opina que la participació ciutadana no és qüestió de quantitat, sinó de 
qualitat i, des d’aquest punt de vista, el que estan reclamant no és que el govern del 
Districte es reuneixi amb moltes entitats i moltes persones, que ja ho fa, sinó que 
aporti solucions, que escolti les entitats i els veïns i veïnes i que els doni una resposta, 
i que, per tant, els veïns no hagin de fer sentir la seva veu amb una pancarta i 
manifestant-se. 

El senyor Conde reclama a la regidora que no li ha contestat la pregunta sobre si es 
restabliria l’autobús 112 els dies festius a Sant Genís. Contesta al senyor Martínez que 
els districtes més beneficiats per les inversions que han acordat el PPC i CiU són, 
segons una notícia publicada a El País, el d’Horta-Guinardó i el de Nou Barris i, en 
aquest sentit, li retreu que ara li digui que al Districte no s’ha fet pràcticament res o 
s’ha fet molt poca cosa de la que s’havia d’haver fet.  

Comenta que si els altres grups municipals no han pogut arribar a un acord, per alguna 
cosa serà, ja que han tingut temps de fer-hi al·legacions i no les han fetes, cosa que 
vol dir, llavors, que estan conformes amb l’acord fet entre el PPC i CiU. Destaca que 
aquestes inversions es destinaran, entre altres actuacions a: desencallar el tema de 
l’illa del Guinardó amb una ampliació de 2.018.000 euros; fer un acord amb el Pla 
d’accessibilitat d’Horta amb 146.000 euros; reurbanitzar la plaça Eivissa amb una 
aportació de 195.700 euros; reurbanitzar molts carrers de Can Baró, que es troben en 
un estat lamentable; crear una partida de diners per a un projecte de 97.850 euros; i el 
velòdrom d’Horta, la zona esportiva del carrer Tenerife, el CEM del Carmel, el tennis 
de la Vall d’Hebron d’Horta i la façana olímpica de la Vall d’Hebron d’Horta, entre 
d’altres. 
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El senyor Martínez puntualitza que el seu grup municipal va fer propostes concretes 
que anaven totalment en un sentit contrari a l’acord al qual han arribat el grup de CiU i 
el del PPC, i remarca que aquí està la diferència; és a dir, que la proposta del seu grup 
és que les desigualtats de la ciutat, tal com es va fer en l’últim mandat, es vagin diluint 
i no augmentin, i consideren que la manera de no augmentar aquestes diferències és 
equilibrant la despesa a cada un dels districtes. 

Manifesta la seva satisfacció perquè es destinin al Districte d’Horta-Guinardó més 
diners que a qualsevol altre districte de la ciutat, però no entén que hi hagi districtes 
que gairebé no tindran cap mena d’inversió, mentre que s’inverteixin diners en la 
Diagonal, el passeig de Gràcia, la rambla Catalunya o General Mitre, que són barris 
que no ho necessiten, així com tampoc entén que l’Ajuntament de Barcelona inverteixi 
16 milions d’euros en el circuit de Montmeló, ja que no sap a quin barri de Barcelona 
pertany aquest circuit. 

La regidora replica a la senyora Mir que li digui les problemàtiques dels ciutadans i 
ciutadanes d’Horta-Guinardó a les quals el govern del Districte no està donant 
resposta, ja que assegura que ho estan duent a terme a tots els plantejaments que els 
fan. Afegeix que sempre estan oberts a parlar de totes les qüestions i assegura que 
estan compartint tots els projectes d’aquest mandat amb els veïns i veïnes interessats. 
Puntualitza que ja estan fent una actuació a la Masia de Can Fargues, que és la 
redacció del projecte per poder licitar i tirar endavant les obres, ja que fins que no es 
faci aquest projecte, no podran obrir els jardins, per un tema de seguretat ciutadana.  

Pel que fa a l’institut de secundària, afirma que estan fent tot el que un districte pot fer, 
que és vetllar perquè les famílies d’Horta-Guinardó es quedin en la millor situació 
possible dins el marge de maniobra que hi ha i, en aquest sentit, diu que s’hi 
preocupen, coneixen cada cas i fan de mediadors entre les famílies i el Consorci 
d’Educació, que és qui acaba assignant les places escolars.  

Respon al senyor Coronas quant a la gestió cívica, que el govern del Districte està 
obert a qualsevol proposta, però que només hi posen el requisit que l’equipament 
públic que es gestiona tingui uns estàndards de qualitat i que s’adeqüi a les 
necessitats del barri on està ubicat. Assegura que totes les propostes seran escoltades 
i es tindran en compte.  

Replica al comentari del senyor Coronas sobre l’estelada i l’acord amb el PPC que no 
se sent malament, ja que sap separar els debats i els nivells de les coses. En aquest 
sentit, expressa que se sent bé perquè el govern d’aquesta ciutat ha aconseguit 
desencallar 300 milions d’euros, dels quals es beneficiaran en gran part els veïns i 
veïnes del districte. 

Replica al senyor Martínez que el grup de CiU, amb l’alcalde Trias al capdavant, 
governa la ciutat en minoria, cosa que significa que han de tenir la mà estesa a totes 
les forces polítiques per arribar a acords, i diu que això és el que han estat fent durant 
aquests dos anys de mandat.  

El Consell se n’assabenta. 
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C) Part decisòria: 

a) Propostes d’acord 

3. Informar favorablement, de conformitat amb allò disposat a l’art. 23.2.f) de la 
Carta de Barcelona, el Pla especial urbanístic i de millora urbana per a 
l’ordenació del subsòl de la plaça Botticelli, d’iniciativa municipal (Patronat 
Municipal de l’Habitatge) 

El senyor Gonzalo Puelles i García, conseller d’Urbanisme, Conservació del Patrimoni, 
Manteniment de la Via Pública, Mobilitat i Sostenibilitat, presenta la proposta d’acord. 
Exposa que aquest Pla, del qual és promotor el Patronat Municipal de l’Habitatge, té 
com a objectiu permetre la construcció d’un aparcament soterrat a la plaça Botticelli. 
Explica que per ubicar els accessos a l’aparcament cal fer unes modificacions en la 
urbanització de la superfície, que necessiten prèviament una regularització dels límits 
de la zona vigents entre el viari i els espais lliures.  

Exposa que l’estat actual del planejament és el següent: la xarxa viària està 
completament urbanitzada; s’estan fent les obres de l’avinguda de l’Estatut, entre la 
plaça de l’Estatut i la plaça Botticelli, que afecten la xarxa viària; s’ha dut a terme la 
construcció d’un edifici per a 160 habitatges, locals comercials i places d’aparcament 
enfront d’aquesta plaça; i també s’han iniciat les obres de la primera fase 
d’urbanització dels espais lliures públics que envolten aquest edifici d’habitatges i els 
equipaments propers, des de l’avinguda de l’Estatut fins a la ronda de Dalt. 

Proposa la construcció d’un aparcament de dues plantes soterrani, de forma circular, 
de 50 m de diàmetre, per a una capacitat aproximada de 124 places, amb una 
superfície construïda d’aproximadament 5.750 m2. Assenyala també que es replantarà 
i valorarà l’arbrat existent sota la supervisió del Servei de Parcs i Jardins de 
l’Ajuntament de Barcelona. Indica que tant l’accés com la sortida dels vehicles es faran 
per unes rampes paral·leles a la calçada, i que l’accés es farà per l’avinguda de 
l’Estatut i la sortida per l’avinguda de Can Marcet. Afegeix que aquests accessos 
connecten el nivell del carrer amb la planta soterrània -1. Destaca que la capacitat del 
nou aparcament permetrà absorbir la demanda de places d’aparcament que 
actualment utilitzen les zones no urbanitzades de la vorera de Can Marcet i també les 
places que es requeririen en el cas d’una possible ampliació de la superfície comercial 
en l’entorn urbà proper.  

Finalment, pel que fa als metres de qualificacions, fa saber que sobre un àmbit de 
22.449 m2, la qualificació de clau 18 de volumetria específica quedaria igual, és a dir, 
en 4.876 m2, i que hi hauria una qualificació clau 5 de vial que perdria 268,14 m2, però 
que, a la vegada, guanyaria la qualificació de parcs i jardins urbans de clau 6a, amb el 
mateix nombre de metres. 

El senyor Jordi Coronas i Martorell, del GMDUpB, manifesta el vot en contra del seu 
grup, ja que, primer, constata que les persones que adquireixin un habitatge allà ja 
tenen la seva plaça de pàrquing i, segon, perquè hi ha una demanda prèvia de fer un 
aparcament a la zona dels carrers Porto i Lisboa, el qual beneficiaria directament el 
petit i mitjà comerç que hi ha a la zona del cor d’Horta. Conclou dient que la idea de 
lligar l’aparcament a un gran supermercat, en principi, tampoc no els agrada.  

La senyora Anna Mir i Acebrón, del GMDICV-EUiA, expressa el vot en contra del seu 
grup, atès que l’aposta que han fet sempre és per l’aparcament de la zona dels carrers 
Porto i Lisboa, que és el que han demanat les entitats, els veïns i veïnes, i el comerç a 
l’entorn d’Horta, i que, a més, és el que dóna una major rendibilitat social i una major 
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solució tant per a la Clota com per al barri d’Horta. Creuen també que el govern 
municipal no acaba d’explicar-ho tot, ja que el que, finalment, vol aquest projecte és 
cobrir la reserva normativa de places d’aparcament, generada per un possible 
increment de la superfície comercial i vinculada a l’edifici d’habitatges. En aquest 
sentit, opinen que, si cal aquest increment, la solució ha d’estar en el mateix edifici, no 
posant a disposició un sòl públic que ha de tenir altres finalitats.  

El senyor Manuel Conde i García, del GMDPPC, manifesta l’abstenció de vot del seu 
grup, ja que no tenen elements suficients per donar un sí o un no. 

El senyor Joan Martínez i Vendrell, del GMDPSC, expressa el vot en contra del seu 
grup gairebé pels mateixos arguments que ja han explicat anteriorment els grups 
municipals que hi han votat en contra, ja que no veuen clar que aquest projecte no 
pugui anar en detriment de l’aparcament previst, des de fa molt de temps, a la zona 
dels carrers Lisboa i Porto.  

S’informa desfavorablement la proposta amb l’abstenció del GMDPPC, el vot a favor 
del GMDCiU i el vot en contra de la resta de grups. 

b) Proposicions dels grups municipals 

No n’hi ha. 

D) Part d’impuls i control: 

a) Proposicions / Declaracions de grup 

Del Grup del PSC: 

4. A. Que s’acceleri al màxim la finalització de l’estudi que està elaborant 
l’Ajuntament de Barcelona sobre el cobriment de la plaça Sanllehy per poder 
contrastar-lo amb el que també està realitzant la Generalitat de Catalunya, 
que tal i 

 com va manifestar la regidora d’aquest Districte, Sra. Francina Vila, estaven fent 
les esmentades administracions al darrer Consell de Barri de Can Baró del 
dia divuit d’abril (18/04/2013) 

B. Que a partir d’aquest estudi, el govern d’aquest Districte, Ajuntament de 
Barcelona i Generalitat de Catalunya facin una proposta en ferm sobre la 
urbanització provisional de la totalitat de la plaça, proposta que anirà 
acompanyada d’un calendari, també en ferm 

C. Que l’esmentada proposta i calendari siguin sotmesos a la consideració 
dels veïns i veïnes del barri per tal que puguin opinar i deliberar al respecte, 
mitjançant la convocatòria, amb caràcter d’urgència, d’un consell de barri 
extraordinari 

La senyora Cristina Gómez Salmerón, del GMDPSC, presenta la proposició i informa 
que, arran dels darrers esdeveniments, s’han vist obligats a reformular-la. Concreta 
que, el passat divendres, els governs de l’Ajuntament de Barcelona i del Districte, 
conjuntament amb la Generalitat de Catalunya, van anunciar oficialment que 
s’arranjarà l’entorn de la plaça Sanllehy afectat per la paralització sine die de les obres 
de la línia 9 i que, en compliment d’això, van acordar la retirada de la grua i la redacció 
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d’un projecte de cobertura del pou i la urbanització de la zona per minimitzar les 
molèsties i millorar la mobilitat, amb l’assignació d’un pressupost de dos milions i mig 
d’euros. Afegeix que les properes setmanes es preveu retirar la grua i que l’execució 
del projecte serà cap al 2014.  

Per tot això, el seu grup proposa que el projecte previst es realitzi presentant un 
calendari concret en el temps i també que tant el projecte com aquest calendari siguin 
sotmesos a la consideració dels veïns i veïnes del barri perquè hi opinin i deliberin, 
mitjançant la convocatòria amb caràcter urgent d’un consell de barri extraordinari. 

El senyor Lluís Bou i Dalmau, del GMDCiU, assenyala que el grup del PSC ha 
modificat ara la proposició, quan ja l’havia presentada en la Junta de Portaveus. 

La senyora Gómez li respon que és la mateixa proposició, però que només han tret el 
punt a, mentre que hi han deixat igual els punts b i el c.  

El president diu que l’únic canvi que han fet és que han tret el punt a, ja que no té 
sentit aprovar-lo ara, tota vegada que ja s’ha arribat a l’acord de fer-lo. No obstant 
això, indica que el que votaran és la proposició exactament igual, encara que hi ha un 
punt que té poc sentit defensar-lo. 

La senyora Gómez comenta que no tenia sentit llegir una cosa que ja està aprovada. 

El president comenta que el que diu la senyora Gómez és lògic. Proposa que, com que 
aquesta aprovació ha passat després de la Junta de Portaveus, el text que votin sigui 
el text formal, mentre que la defensa que fa el PSC sigui sobre els aspectes que 
encara són vius en el debat d’avui. 

La senyora Gómez respon afirmativament a la proposta del president. 

El senyor Jordi Coronas i Martorell, del GMDUpB, manifesta el vot a favor del seu 
grup. 

La senyora Anna Mir i Acebrón, del GMDICV-EUiA, expressa el vot favorable del seu 
grup. 

El senyor Manuel Conde i García, del GMDPPC, manifesta que el seu grup vota a 
favor. 

El senyor Gonzalo Puelles i García, del GMDCiU, expressa l’abstenció del seu grup 
per dos motius: primer, perquè el govern municipal, en contrapunt al que proposa la 
senyora Gómez, sempre ha apostat i ha defensat la línia 9 i, des d’aquest punt de 
vista, creuen que aquesta part de la proposició que s’ha saltat era prou important com 
per contestar-la; i, segon, perquè les seves demandes han quedat superades per la 
tasca que ha fet el govern municipal, d’acord amb el Govern de la Generalitat de 
Catalunya.  

En aquest sentit, informa que en el calendari que han fet està previst que en quinze 
dies es desmunti la grua. Afegeix que s’ha fet un altre calendari de visita d’obres amb 
l’Associació de Veïns i l’Associació de Comerciants. Anuncia que, després, es 
treballarà per redactar un projecte d’enginyeria prou important per tancar el forat del 
metro i també definiran els usos de la superfície que es generarà a la plaça Sanllehy. 
Assenyala que tot això ho faran conjuntament amb el veïnat.  

La senyora Gómez pregunta qui pagarà aquest projecte i, més concretament, si ho 
farà l’Ajuntament de Barcelona o la Generalitat de Catalunya, ja que s’exclama que 
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des que CiU va començar a governar aquest Ajuntament, està pagant el que, de fet, li 
correspon pagar a la Generalitat de Catalunya, com per exemple els 4 milions d’euros 
del Circuit de Montmeló. 

Es queixa que no tenen coneixement del calendari del qual parla el senyor Puelles i, 
per això, li demana que els el concreti. Celebra que el govern del Districte hagi passat 
de l’actitud de no diàleg inicial i que hagi decidit executar una reivindicació veïnal, tot i 
els diners que això suposa. Demana que continuïn en aquesta línia de diàleg, perquè 
avui es demostra que la situació que s’ha generat els últims mesos era del tot evitable. 
Comenta que, com a govern de Districte i Ajuntament, donen la raó al fet que quan un 
barri lluita unit per la dignitat del seu entorn, es poden aconseguir les reivindicacions. 
Afirma que el PSC ha estat i estarà al costat dels veïns i les veïnes, sobretot quan 
aquest govern municipal es negui a dialogar i a parlar sobre reivindicacions tan 
clamoroses com aquesta. 

Manifesta que estaran pendents que això es compleixi i també de la concreció del 
calendari. Comenta que el govern municipal va prometre molt per al barri de Can Baró 
i es lamenta que no hi ha fet res, i en posa com a exemple que fa més d’un any que 
esperen que torni a circular el bus de barri els diumenges i els festius. Finalment, 
felicita tot el barri de Can Baró, tant l’Associació de Veïns i els comerciants com totes 
les persones que han estat a peu de canó defensant el barri per demostrar que, si es 
vol, es pot. 

El senyor Puelles respon que el compromís és que la inversió la dugui a terme la 
Generalitat de Catalunya i que l’Ajuntament de Barcelona coordini els treballs 
d’urbanització en superfície per definir els usos que s’hi faran. Pel que fa al calendari, 
assegura que en 15 o 20 dies començaran a desmuntar la grua i reitera que, després, 
es redactarà un projecte d’enginyeria per tapar el forat i se n’aniran definint els usos 
perquè durant el 2014 es faci el tancament i la urbanització superior. 

La senyora Gómez celebra que el cobriment de la plaça la pagui la Generalitat de 
Catalunya, que és a qui li pertoca fer-ho. Demana que siguin curosos, que dialoguin i 
que la plaça Sanllehy acabi sent la plaça del barri de Can Baró i que no arribin als 
extrems als quals s’ha arribat fins ara. 

S’aprova la proposició amb l’abstenció del GMDCiU i el vot a favor de la resta de 
grups. 

Del Grup del PPC: 

5. Que el Consell del Distrito inste al órgano competente para que realicen las 
reformas en las estaciones no adaptadas y así solucionar los problemas de 
accesibilidad existentes en la actualidad 

La senyora Felisa Vila San Millán, del GMDPPC, presenta la proposició. Constata que 
Barcelona té una de les xarxes de metro més modernes i completes i creu que s’està 
treballant en aquest sentit; no obstant això, afirma que, si a dia d’avui, realitzen una 
anàlisi en profunditat de totes les estacions que la componen, comprovaran que 
encara hi ha moltes mancances pel que fa a l’accessibilitat per a persones amb 
mobilitat reduïda, ja que no totes les estacions estan adaptades, la qual cosa els 
impedeix fer un ús habitual del servei.  

En aquest sentit, posa com a exemple la parada de metro de Maragall, que és una 
estació molt concorreguda, ja que és un punt d’enllaç entre les línies 5 i 4, però que no 
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disposa d’ascensors, amb l’agreujant que, tot i que l’estació compta amb quatre 
sortides, només una d’elles disposa d’escales mecàniques. 

El senyor Jordi Coronas i Martorell, del GMDUpB, manifesta l’abstenció del seu grup, 
atès que, tot i que comparteixen el seu esperit, consideren que no s’hi val demanar 
inversions a Barcelona i negar-les des de Madrid.  

La senyora Anna Mir i Acebrón, del GMDICV-EUiA, expressa el vot a favor del seu 
grup, ja que comparteixen el sentit de la proposició. No obstant això, entenen 
l’argument que dóna el grup d’UpB i creuen també que el PPC hauria de ser més 
coherent amb les seves actuacions a l’Estat espanyol.  

El senyor Joan Martínez i Vendrell, del GMDPSC, diu que voten a favor, malgrat que 
entenen que l’òrgan competent, que s’esmenta en la proposició, deu ser la Generalitat 
de Catalunya.  

El senyor Gonzalo Puelles i García, del GMDCiU, vota a favor. Informa que instaran 
l’òrgan competent, que entenen que és Transports Metropolitans de Barcelona, a 
realitzar aquestes millores d’accessibilitat a l’estació de metro Maragall. 

La senyora Vila diu que li és igual l’òrgan competent que sigui, però reclama que es 
facin les millores. Afirma que han fet moltes propostes, que han fet també les 
propostes de seguiment i s’exclama que no veuen l’execució, sinó que només escolten 
que hi estan treballant. 

El senyor Puelles li replica que el que els demanen és un contrasentit, ja que volen 
que instin l’òrgan competent, que en aquest cas és la Generalitat de Catalunya, i que 
després l’Ajuntament de Barcelona ho executi.  

S’aprova la proposició amb l’abstenció del GMDUpB i el vot a favor de la resta de 
grups. 

Del Grup d’ICV-EUiA: 

6. El Consell Municipal del Districte d’Horta-Guinardó acorda: 

Incrementar la inversió de l’Ajuntament de Barcelona a la UA3, aportant els 
10M€ addicionals necessaris per a la finalització de tots els equipaments de 
la UA3 del Mercat del Guinardó. I exigir a la Generalitat de Catalunya el 
compliment dels seus compromisos amb la finalització i posada en 
funcionament dels equipaments dels que n’és titular 

La senyora Anna Mir i Acebrón, del GMDICV-EUiA, presenta la proposició. Exposa 
que el barri del Guinardó fa anys que pateix una situació constant d’obres que dificulta 
el dia a dia del seus veïns i veïnes i perjudica greument l’activitat comercial. Assenyala 
que aquesta situació es veu agreujada pels endarreriments i per l’aturada de les obres 
durant els darrers anys. Comenta que només el pol d’atracció que ha de ser l’illa UA3 
del Mercat del Guinardó i la revitalització que el conjunt d’equipaments suposarà per a 
tot l’entorn, justificarà aquesta llarga espera d’un barri que ja fa anys que demana 
inversió. 

Constata que ara l’acord entre el grup del PPC i el grup de CiU respecte a les 
inversions del 2013, permet reprendre les obres de l’illa UA3, però es queixa que 
aquests diners són només per fer el tancament dels edificis, on s’han d’ubicar els 
equipaments de la Generalitat de Catalunya, cosa que serà del tot perjudicial, ja que el 
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tancament d’aquests edificis, sense acabar-los ni posar-los en funcionament, 
significarà abandonar totes les expectatives de revitalització del barri i incomplir els 
compromisos amb el veïnat, les entitats i el comerç del Guinardó.  

El senyor Manuel Conde i García, del GMDPPC, manifesta el vot en contra del seu 
grup. Li recorda que quan el grup municipal de la senyora Mir governava es van iniciar 
les obres de l’illa UA3 i que la lentitud a l’hora d’acabar aquest projecte ha ocasionat la 
desesperació de comerciants i paradistes del Mercat, i ha fet que esdevingui una zona 
deserta. Remarca, però, que gràcies al Grup del PPC, s’han injectat 2 milions d’euros 
complementaris per garantir l’execució de la part municipal, és a dir, mercat, escola 
bressol i equipaments joves, i que, per tant, es desbloquejaran així els equipaments de 
l’illa UA3, valorada en 8,5 milions d’euros. Afegeix que el PPC donarà suport, amb els 
seus representants al Parlament, perquè els equipaments corresponents a la 
Generalitat de Catalunya com el CAP i la residència es facin efectius al més 
ràpidament possible, ja que la Generalitat no té cap pretext per no complir els seus 
compromisos en la construcció de l’illa UA3. 

El senyor Jordi Coronas i Martorell, del GMDUpB, expressa el vot a favor del seu grup 
perquè comparteixen plenament l’argumentació i l’exposició de motius de la 
proposició, tot i que entenen que l’òrgan competent és la Generalitat de Catalunya. 
Des d’aquest punt de vista, assegura que també treballaran en una proposta-resolució 
perquè es posin en marxa tots els equipaments i, a més, ho faran amb absoluta 
coherència i no retallant mil milions d’euros en la Llei de la dependència i, després, 
demanant que es faci una residència per a la gent gran que haurà de pagar aquesta 
Llei de la dependència. 

El senyor Joan Martínez i Vendrell, del GMDPSC, manifesta el vot a favor del seu 
grup, ja que pensen que l’import actual aprovat permet començar les obres, però no 
acabar-les. 

El senyor Lluís Bou i Dalmau, del GMDCiU, expressa el vot en contra del seu grup. 
Puntualitza que, de fet, l’acord entre el govern municipal i el PPC permetrà finalitzar 
l’illa UA3, i això gràcies a una forta inversió que s’hi realitzarà i al compromís que l’obra 
s’acabi. Pensen, però, que han de ser conscients que no poden exigir el que ha de fer 
una altra administració, ja que, altrament, hauria de ser l’Ajuntament de Barcelona, 
concretament en el cas del que es demana en aquesta proposició, qui assumís les 
nòmines dels treballadors.  

Per acabar, retreu a la senyora Mir que el seu grup hauria pogut donar suport als 
pressupostos i a les inversions, però que, com sempre, han preferit fer una política 
d’oposició frontal o potser la de mirar-s’ho des de la barrera. Opina que, en aquest cas, 
el senyor Gomà hauria pogut suggerir la introducció de l’illa UA3 com una condició del 
pressupost, però que no ho va fer en el moment oportú.  

La senyora Mir li respon que són moltes les discrepàncies que el seu grup municipal té 
amb el pressupost del govern municipal i, per tant, no ho haurien salvat amb l’illa UA3. 
Li replica, però, que el que ha dit no és exacte, ja que l’acord del govern municipal amb 
el Grup del PPC no permetrà acabar l’illa d’equipaments, sinó només fer el tancament 
dels equipaments que són de la Generalitat de Catalunya i que estan buits per dins, és 
a dir, tapiar-los sense donar-los cap tipus d’ús.  

Remarca que la proposta que el seu grup fa és que l’Ajuntament de Barcelona avanci 
els 10 milions necessaris per acabar tota l’obra, atès que en altres situacions són molt 
capaços d’avançar diners com, per exemple, per a la Fórmula 1 i, fins i tot, de 
condonar un deute de 25 milions d’euros amb obres que ja estan fetes de la 
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Generalitat de Catalunya per al finançament de Spanair. Per tant, considera que si ho 
poden fer per a Spanair, també ho poden fer per al barri del Guinardó, que s’ho 
mereix. 

S’aprova la proposició amb els vots en contra del GMDPPC i el GMDCiU, i el vot a 
favor de la resta de grups. 

Del Grup d’UpB: 

7. El Consell del Districte d’Horta-Guinardó acorda: 

Incloure en els ordres del dia de tots els consells de barri del Districte un 
punt per valorar propostes a elevar a la consideració del Consell Plenari del 
Districte 

El senyor Jordi Coronas i Martorell, del GMDUpB, presenta la proposició. S’exclama 
que els consells de barri, que van néixer amb la intenció de potenciar la participació 
ciutadana i de crear espais de debat territorial, han esdevingut òrgans informatius amb 
un espai dedicat a l’audiència pública, de manera que es repeteix el mateix format que 
en altres òrgans de participació. En aquest sentit, argumenta que fan aquesta 
proposició perquè la Comissió de Treball per a la Revisió i Modificació de les Normes 
Reguladores de Participació Ciutadana i de les Normes Reguladores del 
Funcionament dels Districtes, que va promoure el seu grup municipal, ja ha acabat la 
seva feina. 

La senyora Anna Mir i Acebrón, del GMDICV-EUiA, manifesta el vot a favor del seu 
grup, ja que pensen que és una aportació més per millorar la participació ciutadana i 
fer que aquests espais de participació acabin sent efectius i tinguin un plus més de 
qualitat que ara no tenen. 

El senyor Manuel Conde i García, del GMDPPC, expressa el vot a favor del seu grup, 
ja que aquestes propostes estan totalment d’acord amb la normativa, tal com s’estipula 
en la regulació dels consells de barri, aprovada en el Plenari del 2 d’octubre de 2009. 

El senyor Joan Martínez i Vendrell, del GMDPSC, manifesta el vot a favor del seu 
grup, tot i que matisa que, en aquests moments, s’està en un procés de modificació de 
les normes reguladores de participació i les del reglament de funcionament dels 
districtes i que, per tant, fins que aquestes normes, amb les quals el govern actual ja fa 
més d’un any que hi està treballant, no estiguin acabades, no es podrà aplicar aquesta 
proposició. Amb tot, afirma que, de moment, fan una declaració d’intencions, ja que 
valora positivament el fet que hi hagi molts llocs de participació ciutadana, encara que 
es mostra escèptic sobre l’efectivitat d’aquestes propostes.  

El senyor Lluís Bou i Dalmau, del GMDCiU, expressa el vot a favor del seu grup, si 
s’accepta el text transaccionat, que dóna resposta al que comentava el senyor 
Martínez.  

El senyor Coronas li accepta la transacció, perquè l’essència de la proposició es 
manté, és a dir, que en els consells de barri es podran elevar propostes per valorar en 
un consell plenari i que això es farà de la manera com es determini en les normes que 
estan a punt d’aprovar-se. Conclou dient que això li donarà un toc de qualitat als 
consells de barri, ja que, en certa manera, allò que s’hi decideixi ja serà vinculant, 
perquè serà votat després en el consell plenari. 
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S’aprova la proposició per unanimitat. 

b) Proposicions amb contingut de declaració institucional 

No n’hi ha. 

c) Precs 

Del Grup del PSC: 

8. Que el govern d’aquest Districte insti qui correspongui que emprengui 
d’immediat les accions oportunes per tal que es prenguin les mesures 
adequades per resoldre, de manera definitiva, aquest problema provocat per 
la pluja, que afecta repetidament, com sempre, el sector de la població que 
més necessitat té d’utilitzar aquest servei 

El senyor Ramón Carrión Duran, del GMDPSC, argumenta que: atès que el metro de 
la línia 5 al barri de la Teixonera només té una sortida que dóna als carrers Arenys, 
Josep Sangenís i Sant Crispí; atès que l’orografia del barri fa que els veïns i veïnes 
tinguin dificultat de mobilitat per alguns carrers i, especialment, la gent gran i les 
persones de mobilitat reduïda; atès que la sortida de la parada de Coll-Teixonera 
disposa d’un ascensor, però que lamentablement cada vegada que plou deixa de 
funcionar i l’avaria acostuma a allargar-se fins a tres o quatre dies; atès que el bon 
funcionament d’aquest ascensor és totalment necessari; i, finalment, atès que aquesta 
situació ha estat denunciada en diverses ocasions per les persones afectades sense 
que, de moment, s’hagi fet cap tipus d’acció encaminada a solucionar el problema, per 
tot plegat, presenten aquest prec.  

El senyor Gonzalo Puelles i García, conseller d’Urbanisme, Conservació del Patrimoni, 
Manteniment de la Via Pública, Mobilitat i Sostenibilitat, li accepta el prec, atès que el 
govern d’aquest Districte ja va instar els responsables de la infraestructura perquè 
fessin les reparacions i obres necessàries per mantenir el bon funcionament de 
l’ascensor. Fa saber que, com a conseqüència d’aquesta petició, es va fer una reunió 
en l’obra, el passat 11 d’abril, per determinar les causes de les incidències i posar-hi 
solució, tal com es va explicar en el Consell de Barri de la Teixonera. Conclou 
assegurant que en les properes setmanes es faran els treballs de reparació acordats. 

El senyor Carrión agraeix que es proposin les mesures necessàries i demana que 
realment les facin, ja que els veïns i veïnes fa molt de temps que necessiten una 
solució a aquest problema. Assegura que estaran pendents que les facin.  

9. Que, per tal d’acabar d’una vegada amb la incertesa i sensació 
d’abandonament que, amb tota la raó, denuncien venen patint els afectats, el 
govern d’aquest Districte dugui a terme les accions necessàries per 
desbloquejar la situació i que, per coherència, procedeixi a donar compliment 
a la proposició abans mencionada aprovada, amb el seu vot favorable, en el 
Plenari del mes de maig de l’any 2012 

El senyor Raül Ortega i Serrano, del GMDPSC, formula el prec. Relata, primer, que el 
PSC en el 2011, després de deu anys de treball, va presentar un nou PGM, que se 
centrava en quatre eixos: parcs, habitatges, equipaments i viabilitat; segon, que el 
desembre del 2012, el PSC va fer una proposta per impulsar els treballs del primer 
quadrienni a Hàbitat Urbà, que no va ser aprovada, amb el vot en contra de CiU i del 
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PPC; i, tercer, que el maig del 2012 el PSC va presentar una proposició en aquest 
Plenari, que va ser aprovada amb el vot a favor de CiU, per crear una comissió de 
seguiment del PGM dels Tres Turons. Afegeix que a la premsa va sortir una informació 
que llegeix textualment: «Els Tres Turons reclamen mesures contra la seva enquistada 
precarietat», i diu que, per tot això, formulen aquest prec. 

El senyor Gonzalo Puelles i García, conseller d’Urbanisme, Conservació del Patrimoni, 
Manteniment de la Via Pública, Mobilitat i Sostenibilitat, li accepta el prec, ja que s’està 
fent la tasca que el senyor Ortega demana. Informa que s’ha designat un interlocutor 
únic que gestioni les diferents opinions dels veïns i veïnes dels Tres Turons, i afegeix 
que s’està tractant individualitzadament als que han de ser reallotjats d’una manera 
urgent.  

Fa saber que també s’han planificat i aprovat recursos perquè el parc dels Tres Turons 
esdevingui un parc de gaudi per als veïns i veïnes del districte i que, per això, s’han 
incorporat inversions en el darrer acord de pressupostos. En posa com a exemples: 
l’adequació de les bateries antiaèries, els projectes del carrer Marià Labèrnia i de les 
pistes poliesportives del carrer Tenerife, l’actuació a la Font d’en Fargues i la 
urbanització del carrer Penyal. 

El senyor Ortega es congratula que els acceptin aquest prec, perquè significa, en tot 
cas, que s’ho creuen. Insisteix que en el prec que van acceptar en aquest Plenari, 
s’instava que creessin una comissió de seguiment dels Tres Turons, i, en aquest 
sentit, demana que si s’ho creuen, creïn ja aquesta comissió. 

També demana que, en les comissions consultives i en els plenaris, hi donin 
informació i que, sobretot, actuïn i no esperin que surtin informacions als diaris, com ha 
passat amb la plaça Sanllehy i com ara passa ja amb els Tres Turons. En aquest 
sentit, afirma que no serà ni l’última pregunta ni l’última acció que el seu grup farà. 

Del Grup del PPC: 

10. Que el equipo de gobierno inste a la empresa propietaria del transformador a 
retirarlo si no está en servicio, o en caso contrario a realizar los trabajos de 
mantenimiento pertinentes para eliminar dichos riesgos 

El senyor Rafael Sánchez Cobo, del GMDPPC, formula el prec. Argumenta que hi ha 
una important manca de manteniment i neteja tant en el transformador elèctric, situat 
al passatge Bernat Fenollar, com a la zona que l’envolta, i que això suposa un risc per 
als veïns i veïnes, que solen utilitzar aquest passatge per accedir a la plaça Maragall. 

El senyor Jaume Fibla i Papaseit, conseller de Coneixement, Infància, Adolescència, 
Joventut i Esports, li accepta el prec. Comenta que el govern del Districte ja havia 
detectat aquesta situació i que ja hi ha posat les eines adequades per arreglar-la.  

Fa saber que és un transformador que anava lligat a les obres de la línia 9 del metro 
de Maragall i que depèn d’Endesa. En aquest sentit, dóna a conèixer que ja ho han 
consultat a Infraestructures de l’Ajuntament de Barcelona, els quals els han comunicat 
que han parlat amb l’empresa GISA, que és la responsable d’aquestes obres i que fa 
dos mesos que ha iniciat els tràmits per instar Endesa perquè retiri aquest 
transformador. Finalment, diu que, mentre no es faci això, els Serveis de Manteniment 
de l’Ajuntament de Barcelona adequaran la zona del voltant. 

El senyor Sánchez agraeix l’acceptació del prec i també el treball que ja hi han fet.  
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11. Se adopten las acciones oportunas para permitir la accesibilidad de los 
peatones en la calle Montserrat de Casanoves, entre los número 141 y 149, a 
la altura de la plaza de la Vela 

El senyor Carlos Torrubiano i Blanco, del GMDPPC, formula el prec. Argumenta que la 
deficient urbanització de nombrosos carrers del districte i, més concretament, dels del 
barri de la Font d’en Fargues, suposa un problema d’accessibilitat real per a les 
persones amb mobilitat reduïda, així com per als vianants, en general. Afegeix que la 
manca de manteniment dels carrers, molts dels quals amb més de quaranta anys 
sense adequar o reformar, agreuja el problema.  

Es queixa, concretament, de la situació del carrer Montserrat de Casanovas, entre els 
números 141 i 149 on, per manca de manteniment, els taulons de la tarima, que hi ha 
al costat de la plaça de la Vela, es mouen i s’aixequen quan passen els vianants, i on, 
a més, hi ha un canvi de direcció i, per tant, s’afegeix un plus de perillositat, ja que no 
existeix una bona visibilitat entre vianants i vehicles. 

El senyor Gonzalo Puelles i García, conseller d’Urbanisme, Conservació del Patrimoni, 
Manteniment de la Via Pública, Mobilitat i Sostenibilitat, li accepta el prec i afirma que 
incorporaran aquesta demanda al Programa de manteniment i reurbanització de l’espai 
públic del districte. 

El senyor Torrubiano agraeix l’acceptació del prec, però es queixa que fa molt de 
temps que aquest tram de carrer no està en bon estat. S’exclama que ja fa un mes de 
la queixa, que es va formular en el darrer consell de barri, i que no s’hi ha fet res. 
Demana més celeritat a l’hora de fer les actuacions que són necessàries. 

Del Grup d’ICV-EUiA: 

12. Que el govern del Districte doni suport al procés de recollida de signatures 
de la Iniciativa Legislativa Popular destinada a fer possible la discussió en el 
Parlament de Catalunya d’una reforma legislativa per regular la renda 
garantida de ciutadania que ha d’assegurar els mínims d’una vida digna a les 
persones i a les famílies o nuclis de convivència que es troben en situació de 
pobresa, facilitant amb mitjans municipals el procés de recollida de 
signatures i fent públic aquest acord de l’Ajuntament a través de les vies de 
comunicació ordinàries de les quals disposa el consistori 

La senyora Anna Mir i Acebrón, del GMDICV-EUiA, formula el prec. Exposa que la 
iniciativa legislativa popular per a una renda garantida de ciutadania, promoguda per 
entitats socials, representants sindicals i partits polítics, persegueix regular aquest 
instrument previst a l’Estatut d’autonomia, amb l’objectiu de minimitzar els efectes de 
la crisi en la població més desafavorida econòmicament per evitar la marginació social 
i mantenir la cohesió social. Afegeix que també és una proposta que obliga els poders 
públics a replantejar alguns aspectes de les polítiques socials, molt especialment la 
renda mínima d’inserció. Explica que la renda garantida de ciutadania es planteja com 
a complementària a altres polítiques socials, especialment per donar un suport social 
més eficaç en el context actual, d’acord amb l’Estratègia europea del 2020.  

Opina que cal que el Districte d’Horta-Guinardó s’impliqui efectivament per aconseguir 
el màxim suport ciutadà amb aquesta iniciativa, no només perquè és de justícia, sinó 
perquè, en el context actual, és urgent i més necessària que mai. Assenyala, a més, 
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que el Consell Plenari de l’Ajuntament de Barcelona ja ha acordat una declaració 
institucional de suport a aquesta iniciativa legislativa popular.  

La senyora Iolanda Latorre i Roldán, consellera d’Igualtat d’Oportunitats, Qualitat de 
Vida i Seguretat, li accepta el prec. Recorda que tant el govern de la ciutat com el del 
Districte estan al costat de les famílies que estan patint en excés les conseqüències de 
la crisi actual. Afirma que des de Serveis Socials estan fent tots els esforços que 
poden i atenen totes les persones sense negar cap ajut a ningú.  

La senyora Mir puntualitza que el que demanen és que el govern del Districte posi els 
recursos municipals per poder fer la recollida de signatures per portar aquesta ILP al 
Parlament de Catalunya, més enllà que els Serveis Socials atenguin els ciutadans i 
ciutadanes del districte que tenen necessitats socials. 

Del Grup d’UpB: 

13. Aturar, si és que s’ha iniciat, el procés de concurs per a privatitzar la direcció 
d’algun dels centres cívics al Districte d’Horta-Guinardó i convocar el Consell 
Ciutadà del Districte per debatre sobre el model de gestió dels centres cívics 
i altres equipaments municipals 

El senyor Jordi Coronas i Martorell, del GMDUpB, formula el prec. Puntualitza que en 
el text del prec posa «si és que s’ha iniciat» perquè en el moment de presentar-lo no 
sabien que s’havia iniciat el procés, però com que ara ja s’ha iniciat, demanen que 
l’aturin. 

El senyor Lluís Bou i Dalmau, conseller de Ciutadania, Emprenedoria, Cultura i 
Promoció del Districte, no li accepta el prec perquè tots els centres cívics del districte, 
excepte el Centre Cívic Matas i Ramis, des de fa anys, ja estan gestionats per una 
empresa, inclosa l’època en què el grup del senyor Coronas governava la ciutat, i el 
resultat és altament satisfactori i molt ben valorat pels usuaris i usuàries.  

Explica que actualment hi ha una taula municipal, en la qual participen el Comissionat 
de Participació i representants veïnals, sobre el model de gestió cívica dels casals de 
barri, i en aquest sentit, creuen que les conclusions a les quals arribarà aquest grup de 
treball es podrien fer extensives als centres cívics. Per tant, consideren convenient 
esperar aquestes conclusions i, després, aplicar-les en la mesura que ho considerin 
oportú. 

Finalment, fa saber que, en el cas del Centre Cívic Matas i Ramis, ahir mateix, va 
haver-hi una reunió entre representants de les entitats del barri, dels veïns i dels 
usuaris del centre amb representants del Districte per tractar del model que s’aplicarà 
en aquest centre. Dóna a conèixer que a la reunió es va valorar la conveniència d’un 
període de suspensió d’aproximadament dos mesos per estudiar possibles opcions i 
que, en tot cas, es garantirà que, sigui quin sigui el resultat del concurs, la qualitat dels 
serveis continuï sent la mateixa de sempre. 

El senyor Coronas entén el rebuig del prec com una manca de voluntat de canviar-ho. 
Opina que el fet que es faci referència a com han funcionat els centres cívics 
històricament, no és vàlid avui en dia, ja que potser ha arribat el moment de plantejar-
se com han de funcionar els centres cívics actuals. Des d’aquesta perspectiva, 
proposa que haurien de ser una mica més atrevits i parlar amb les entitats a veure si 
realment volen reconvertir els centres cívics en una mena d’ateneus o opten per 
mantenir el model actual. Per acabar, diu que el que demanen és que s’obri el diàleg, 
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cosa que és més que raonable i que hauria de ser acceptada, i en aquest sentit, es 
lamenta que la resposta del govern del Districte hagi estat negativa. 

d) Preguntes 

Del Grup d’ICV-EUiA: 

14. En quin moment es troba el projecte de cobriment de la ronda de Dalt que el 
govern del Districte es va comprometre a desenvolupar durant aquest 
mandat i quan es preveu disposar d’un projecte per a realitzar aquest 
cobriment? 

La senyora Anna Mir i Acebrón, del GMDICV-EUiA, formula la pregunta.  

El senyor Gonzalo Puelles i García, conseller d’Urbanisme, Conservació del Patrimoni, 
Manteniment de la Via Pública, Mobilitat i Sostenibilitat, contesta que l’inici dels estudis 
i treballs estan previstos per al 2014, i afegeix que en aquests treballs volen comptar 
amb la participació dels veïns i veïnes i de les entitats dels barris implicats. Explica que 
el govern municipal té com a objectiu, tal com ha manifestat en el seu Programa 
d’actuació del Districte, reduir l’impacte que hi ha a la ronda de Dalt i millorar les 
relacions i connectivitat entre els barris del districte. 

La senyora Mir li replica que ja existia un estudi sobre l’afectació dels sorolls a la 
Ronda, cosa que vol dir que una part ja la tenen feta. Diu que d’això se’n desprèn que 
els estudis, dels quals parla el senyor Puelles, són ja el projecte redactat per dur a 
terme el cobriment. S’exclama que no li ha contestat la segona pregunta i, en aquest 
sentit, vol saber si veuran alguna cosa feta abans d’acabar el mandat. 

El senyor Puelles li respon que el compromís és que durant aquest mandat puguin 
presentar propostes per treballar-les conjuntament. Respecte al fet de tenir ja un estudi 
d’impacte sonor de la Ronda, afirma que és un punt a tenir en compte, però 
segurament no el més important, ja que hi ha temes més importants com la mobilitat o 
els accessos, entre d’altres, que diu que també s’han de treballar i que són prou 
significatius. 

Del Grup d’UpB: 

15. Amb quina o quines entitats ha mantingut contactes el Districte d’Horta-
Guinardó per tal de donar un ús al Palau del Marquès d’Alfarràs del Laberint 
d’Horta?  

El senyor Jordi Coronas i Martorell, del GMDUpB, formula la pregunta. 

El senyor Gonzalo Puelles i García, conseller d’Urbanisme, Conservació del Patrimoni, 
Manteniment de la Via Pública, Mobilitat i Sostenibilitat, respon que el Servei de 
Patrimoni de l’Ajuntament de Barcelona és el responsable de coordinar els oferiments 
de les diferents organitzacions i entitats que volen instal·lar-se a Barcelona. Concreta 
que en el cas del Palau del Marquès d’Alfarràs al Laberint d’Horta hi han mostrat 
interès diferents institucions entre les quals el Govern del Marroc.  

Recorda que, des de fa molts anys, s’està intentat trobar una entitat que es faci càrrec 
d’aquest espai, que ajudi a la seva rehabilitació i que posi a disposició de la ciutadania 
el lloc, cosa, però, que no ha estat possible fins ara. Explica que, en aquests moments, 
s’està treballant per trobar un operador que pugui dur a terme unes obres de 
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rehabilitació que són molt costoses, amb l’agreujant que no hi ha gaire superfície 
construïda aprofitable. Conclou dient que quan tinguin alguna proposta més sòlida i 
més concreta, ho faran saber a tots els grups municipals i als veïns i veïnes.  

El senyor Coronas dóna les gràcies al senyor Puelles per la resposta. Diu que, segons 
el que ha llegit a la premsa, la proposta del Govern del Marroc és bastant sòlida i està 
bastant avançada, ja que aquest Govern està demanant negociar més anys d’ús 
d’aquest espai, atès el cost elevat de la seva rehabilitació. 

El senyor Puelles creu que estan parlant encara d’una fase inicial de propostes, sense 
res en concret, i en aquest sentit, recorda que també el senyor Conde ha parlat d’una 
altra institució que volia ocupar aquest palau. Reitera que quan tinguin alguna cosa 
concreta ho faran saber als grups municipals i als veïns i veïnes. 

e) Seguiment proposicions / declaracions de grup:  

Del Grup d’ICV-EUiA: 

16. El Consell Municipal del Districte d’Horta-Guinardó acorda:  

Atendre les demandes veïnals de transport de proximitat dels barris del 
districte mantenint la seva imprescindible funció social  

Restituir les parades de la línia V21, d’acord amb les demandes veïnals dels 
diversos barris afectats per l’eliminació de parades 

Donar una solució definitiva a la situació del barri de Sant Genís, derivada de 
l’eliminació del 112, a partir de la proposta de canvi de recorregut del 185 que 
planteja l’Associació de Veïns d’Horta i sense perjudicar els veïns i veïnes 
d’Horta que amb l’actual proposta de TMB quedarien sense cap servei de 
transport públic 

Resoldre les dificultats de mobilitat del barri de Can Baró a partir de les 
propostes plantejades per la Comissió de Seguiment del Consell de Barri de 
Can Baró; restituint el servei dels autobusos que s’han eliminat com el 31 o 
el 114 els diumenges i festius, i restablint el recorregut de l’H6 que s’ha 
modificat i ja no dóna servei al barri 

Atendre les demandes dels barris de la Clota i Vall d’Hebrón amb relació a la 
modificació del recorregut de l’autobús 17 per donar servei a ambdós barris 
amb un trajecte fins a l’Hospital de la Vall d’Hebrón  

La senyora Anna Mir i Acebrón, del GMDICV-EUiA, presenta el seguiment de la 
proposició, ja que el govern del Districte encara no ha respost a moltes de les 
demandes que els van fer i, per això, volen saber com van avançant les seves 
gestions.  

El senyor Gonzalo Puelles i García, conseller d’Urbanisme, Conservació del Patrimoni, 
Manteniment de la Via Pública, Mobilitat i Sostenibilitat, respon, primer, que s’han 
eliminat les parades de la línia V21 i que les que estaven afectades per les obres de 
l’avinguda de l’Estatut es recol·locaran; segon, que hi ha unes altres línies que s’han 
eliminat per millorar la freqüència; i, tercer, que el grau d’acceptació d’aquestes línies 
de nova implantació és molt alta, amb la qual cosa s’han quedat, si més no, amb el 
valor absolut del benefici que ha aportat l’actuació i amb el fet de mirar de corregir 
alguns punts que poden ser corregits.  
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Referent a la solució definitiva a Sant Genís, indica que la unificació de les línies 112 i 
185 fa que es faci el trajecte amb una línia regular amb més capacitat i més 
freqüència. Anuncia que aquesta línia s’implantarà abans de vacances, però que, de 
moment, no poden concretar la data exacta i, en aquest sentit, es compromet a fer-li 
arribar aquesta informació, quan la tinguin.  

Pel que fa al barri de Can Baró, afirma que estan treballant per solucionar els 
problemes d’encaix de les noves línies, segurament a través de millorar i reforçar la 
línia 32. Diu que els volen fer propostes, però que fins que no tinguin alguna cosa 
tangible no els les faran, tal com ho han fet a Sant Genís, i remarca que el que estan 
fent és un exemple de treball intens de molts mesos per arribar a una solució de 
consens. 

Finalment, informa que han transmès la petició dels barris de la Clota i de la Vall 
d’Hebrón de modificar el recorregut de l’autobús 17. Explica, però, que hi ha certa 
dificultat tant de mobilitat com econòmica, ja que tot el que sigui allargar una línia 
significa un cost econòmic, ja sigui amb freqüències o conductors i també amb 
mobilitat, parades, marquesines, etc. No obstant això, assegura que faran un 
seguiment d’aquesta petició i la treballaran conjuntament amb Transports 
Metropolitans i les associacions de veïns. 

La senyora Mir vol saber si es restablirà o no la parada que hi havia al carrer Dante de 
la línia V21, que ha estat reclamada tant pels veïns i veïnes d’Horta com pels del 
Carmel. Pel que fa a Can Baró, entenen que les converses estan avançant en la línia 
de reforçar la línia 32 i, en aquest sentit, volen estar informats de tot. Respecte a 
l’allargament de la línia 17, comunica que els veïns i veïnes dels barris implicats els 
han dit que els han negat la petició i, per tant, demanen que, si encara estan amb 
negociacions i hi ha possibilitat que aquest allargament es pugui fer, continuïn 
esmerçant esforços per aconseguir-ho. 

El senyor Puelles puntualitza que estan treballant la petició de la parada del carrer 
Dante, però indica que hi ha unes dificultats de mobilitat evidents. Amb tot, diu que 
donaran la resposta tan bon punt en tinguin alguna notícia. 

E) Declaracions institucionals: 

Sobre l’actual sistema d’immersió lingüística 

El senyor Jordi Coronas i Martorell, del GMDUpB, presenta la declaració. Exposa que 
està motivada per la Interlocutòria del Tribunal Superior de Justícia de Catalunya que 
obliga a introduir la llengua espanyola si els pares o l’entorn d’un sol alumne demanen 
que aquest alumne rebi classes en espanyol, amb la qual cosa tot el grup ha de 
canviar de llengua, i considera que això és com si aquí es privés d’utilitzar la llengua a 
algú i també és fracturar o dividir, una vegada més, la societat per la llengua que els 
alumnes parlin a casa. Llegeix la declaració de la manera següent: 

«Al Consell Plenari del Districte d’Horta-Guinardó:  

»I. El Català és la llengua pròpia de Catalunya. Una llengua mil·lenària que compta 
amb una comunitat lingüística de més de 13 milions de persones, esdevenint la 
novena llengua més parlada a Europa, i que s’ensenya a 162 universitats de tot el món  
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»II. El model denominat d’immersió lingüística –l’ús del català com a llengua vehicular 
en l’ensenyament– ha tingut resultats molt positius tant des del punt de vista educatiu, 
en la preservació del català i, sobretot, en termes de cohesió social a Catalunya.  

»III. A nivell educatiu els alumnes a Catalunya assoleixen el coneixement del català de 
la mateixa manera que aprenen el castellà, tal com afirma el Consell Superior 
d’Avaluació del Sistema Educatiu. Demostra, doncs, que l’adquisició del castellà està 
garantida en aquest model. D’altra banda l’informe PISA 2009 de l’OCDE constata que 
el nivell de coneixement de les dues llengües oficials a Catalunya és elevat i, en el cas 
del castellà, fins i tot superior a la mitjana de l’Estat espanyol.  

»IV. Més de trenta anys han passat des del Reial decret 2092/1978, en què 
s’incorporava oficialment la llengua catalana al sistema educatiu no universitari, i la 
immersió lingüística a Catalunya ha estat emulada, elogiada i reconeguda arreu. Una 
immersió lingüística amb necessitats de millora, però que ha comportat un 
coneixement i un ús del català difícils d’assolir sense la incorporació del context 
escolar en sentit ampli i l’entorn de l’alumnat a les oportunitats d’ús de la llengua 
catalana.  

»V. Des del punt de vista social el model d’immersió lingüística ha contribuït a evitar la 
fractura social entre comunitats lingüístiques diferenciades. L’escola, estenent el 
coneixement i l’ús social del català, garantint l’aprenentatge i el domini del castellà i, no 
segregant en centres o classes diferenciades als alumnes per motius lingüístics, ha 
permès que la llengua no sigui motiu de fractura social i faciliti l’establiment d’una sola 
comunitat a Catalunya.  

»VI. Les noves realitats socials, fruit de l’arribada de famílies nouvingudes als nostres 
municipis, reforcen la idoneïtat d’un sistema educatiu que ajuda a mantenir la cohesió 
social als barris i als municipis, i que exerceix de sistema d’acollida i arrelament dels 
nois i noies immigrants.  

»VII. El català és la llengua pròpia de Catalunya i es troba encara en una situació de 
desavantatge pel que fa al seu coneixement i al seu ús; la bona aplicació i actualització 
de la immersió lingüística és una eina fonamental per garantir-ne la normalització, a 
més de garantir la cohesió social al nostre país.  

»VIII. Atès que el Consell Plenari de l’Ajuntament de Barcelona ha mostrat en diverses 
ocasions el seu suport a la nostra llengua pròpia.  

»IX. Atesa l’adhesió de l’Ajuntament de Barcelona a la iniciativa somescola.cat. 

»X. Atès el desacord manifest del Consell Plenari de l’Ajuntament de Barcelona a la 
sentència del Tribunal Suprem de setembre de 2011 que qüestionava, de nou, un 
model que s’ha demostrat d’èxit, convivencial i plenament acceptat per la societat 
catalana.  

»XI. Atesa la interlocutòria del Tribunal Superior de Justícia de Catalunya que obliga a 
introduir la llengua espanyola a tot el grup escolar d’un alumne els pares del qual hagin 
sol·licitat per via judicial que rebi classes en espanyol.  

»D’acord amb el que estableixen els articles 60.6, 65, 73.5 i 101.1 del Reglament 
orgànic municipal, l’Ajuntament de Barcelona vol manifestar, de nou, el seu 
posicionament i aprovar la següent:  
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»Primer.- Mostrem la nostra profunda indignació pels atacs constants al sistema 
d’immersió lingüística dels nostres centres educatius.  

»Segon.- Expressem, una vegada més, el nostre suport i compromís amb l’actual 
sistema d’immersió lingüística dels centres educatius catalans, un model d’èxit 
educatiu i garant de la cohesió social al nostre país.  

»Tercer.- Posem de manifest, com hem fet en moltes altres ocasions, el nostre 
compromís amb el manteniment, millora i extensió del sistema d’immersió lingüística, 
d’acord amb els preceptes de la Llei d’educació de Catalunya.  

»Quart.- Donem suport als membres de la comunitat educativa així com a totes les 
institucions i governs que defensin l’actual sistema d’immersió lingüística als nostres 
centres educatius.» 

 

En no haver-hi altres assumptes a tractar, el president aixeca la sessió a les 22.53 h. 

 

 

 

La cap del Departament de Serveis Jurídics-Secretaria   Vist i plau  
           El president

      


